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Аннотация 

За последние годы в ходе археологических раскопок накоплен значительный мате-

риал, который позволяет определить конкретное местоположение города Саксина. Со-

общения Абу Хамида ал-Гарнати о городе и области Саксин и результаты археологиче-

ских исследований взаимно дополняют друг друга. Саксин чётко локализуется на Само-

сдельском городище в дельте Волги, о чём свидетельствуют описание ширины речного 

русла, упоминание множества рек, полных рыбой, и «гор» – бэровских бугров. Этниче-

ская принадлежность групп керамики Самосдельского городища соответствует этно-

сам, упоминаемым ал-Гарнати: огузам, булгарам, суварам, хазарам. 
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Summary 

D.V. Vasil’ev. The City of Saksin: Geographical Location and Population (According 

to the Written Sources and Materials from Samosdelka Settlement). 

A substantial amount of materials has been gathered in the recent years during the archaeo-

logical excavations. It is possible to determine the specific geographical location of the city 

of Saksin based on these materials. Abu Hamid al-Gharnati’s words about this city and 

the region of Saksin add to the results of archaeological research. The city of Saksin can be 

confidently localized in the settlement of Samosdelka within the delta of the Volga River, 

as evidenced by al-Gharnati’s descriptions of the river bed width, many rivers full of fish, and 

“mountains” (Baer’s Hills). The ethnic origin of Samosdelka ceramics corresponds to ethnoses 

mentioned by al-Gharnati: Oguzes, Bulgars, Suvars, and Khazars. 
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